



A GYERMEKEK JOGAI AZ EURÓPA TANÁCS DOKUMENTUMAI TÜKRÉBEN

Válogatott bibliográfia

Európa Tanács Információs és Dokumentációs Központ
Budapest, 2009

Egyezmények

CETS No.: 204

Protocol No. 14bis to the Convention for the Protection of Human Rights and Fundamental Freedoms

[English](#)

= Protocole n° 14bis à la Convention de sauvegarde des Droits de l'Homme et des Libertés fondamentales

[Français](#)

CETS No.: 202

on the Adoption of Children (Revised) [English](#)

= en matière d'adoption des enfants (révisée) [Français](#)

CETS No.: 201

on the Protection of Children against Sexual Exploitation and Sexual Abuse [English](#)

= pour la protection des enfants contre l'exploitation et les abus sexuels [Français](#)

CETS No.: 197

Az emberkereskedelem elleni fellépésről [Magyar](#)

= [Council of Europe Convention on Action against Trafficking in Human Beings English](#)

= [Convention du Conseil de l'Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains Français](#)

CETS No.: 192

Convention on Contact concerning Children [English](#)

= Convention sur les relations personnelles concernant les enfants [Français](#)

CETS No.: 185

A számítástechnikai bűnözésről szóló egyezmény [Magyar](#)

= Convention on Cybercrime [English](#)

= Convention sur la cybercriminalité [Français](#)

CETS No.: 163

Európai Szociális Karta *(az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre)*

= [European Social Charter English](#)

= [Charte sociale européenne Français](#)

CETS No.: 160

A gyermekek jogainak gyakorlásáról *(az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre)*

= on the Exercise of Children's Rights [English](#)

= sur l'exercice des droits des enfants [Français](#)

CETS No.: 126

Európai egyezmény a kínzás és az embertelen vagy megalázó büntetések vagy bánásmód megelőzéséről

[Magyar](#)

= for the Prevention of Torture and Inhuman or Degrading Treatment or Punishment [English](#)

= pour la prévention de la torture et des peines ou traitements inhumains ou dégradants [Français](#)

CETS No.: 105

A gyermekek feletti felügyeleti jogot érintő határozatok elismeréséről és végrehajtásáról, valamint a felügyeleti viszonyok helyreállításáról [Magyar](#)

= on Recognition and Enforcement of Decisions concerning Custody of Children and on Restoration of Custody of Children [English](#)

= sur la reconnaissance et l'exécution des décisions en matière de garde des enfants et le rétablissement de la garde des enfants [Français](#)

CETS No.: 085

on the Legal Status of Children born out of Wedlock [English](#)
= sur le statut juridique des enfants nés hors mariage [Français](#)

CETS No.: 058

European Convention on the Adoption of Children [English](#)
= Convention européenne en matière d'adoption des enfants [Français](#)

CETS No.: 5, 9, 46, 114, 117, 155

Egyezmény az emberi jogok és alapvető szabadságok védelméről – Egységes szerkezetbe foglalt szöveg a 11. kiegészítő jegyzőkönyv szerint [Magyar](#)
= Convention for the Protection of Human Rights and Fundamental Freedoms – as amended by Protocol No. 11. [English](#)
= Convention de sauvegarde des Droits de l'Homme et des Libertés fondamentales – telle qu'amendée par le Protocole n° 11 [Français](#)

A Miniszteri Bizottság dokumentumai

Ajánlások

Rec(79)17

concerning the protection of children against ill-treatment [English](#)
= concernant la protection des enfants contre les mauvais traitements [Français](#)

Rec(81)3

concerning the care and education of children from birth to the age of eight [English](#)
= concernant l'accueil et l'éducation de l'enfant de la naissance à huit ans [Français](#)

Rec(83)13

on the role of the secondary school in preparing young people for life [English](#)
= concernant les actions à entreprendre en faveur de certains métiers menacés de disparition dans le cadre de l'activité artisanale [Français](#)

Rec(84)4

a szülői felügyeletről [Magyar](#)
= on parental responsibilities [English](#)
= sur les responsabilités parentales [Français](#)

Rec(85)4

a tagállamok részére a családon belüli erőszakról [Magyar](#)
= on violence in the family [English](#)
= sur la violence au sein de la famille [Français](#)

Rec(87)20

on social reactions to juvenile delinquency [English](#)
= sur les réactions sociales à la délinquance juvénile [Français](#)

Rec(87)21

az áldozatok megsegítése és az áldozattá válás megelőzéséről [Magyar](#)
= on assistance to victims and the prevention of victimisation [English](#)
= sur l'assistance aux victimes et la prévention de la victimisation [Français](#)

Rec(88)6

on social reactions to juvenile delinquency among young people coming from migrant families [English](#)
= sur les réactions sociales au comportement délinquant des jeunes issus de familles migrantes [Français](#)

Rec(88)16

on ratifying and improving the implementation of the Conventions and Agreements concluded within the Council of Europe in the field of private law, notably the conventions which protect the interests of the child [English](#)
= sur la ratification et l'amélioration de la mise en oeuvre des conventions et accords élaborés au sein du Conseil de l'Europe en matière de droit privé et notamment des conventions qui protègent l'intérêt de l'enfant [Français](#)

Rec(90)2

on social measures concerning violence within the family [English](#)
= sur les mesures sociales concernant la violence au sein de la famille [Français](#)

Rec(91)9

a családjogi ügyekre vonatkozó szükségintézkedésekről [Magyar](#)
= on emergency measures in family matters [English](#)
= sur les mesures d'urgence concernant la famille [Français](#)

Rec(91)11

concerning sexual exploitation, pornography and prostitution of, and trafficking in, children and young adults [English](#)
= sur l'exploitation sexuelle, la pornographie, la prostitution ainsi que sur le trafic d'enfants et de jeunes adultes [Français](#)

Rec(93)2

on the medico-social aspects of child abuse [English](#)
= sur les aspects médico-sociaux des mauvais traitements infligés aux enfants [Français](#)

Rec(94)14

on coherent and integrated family policies [English](#)
= concernant les politiques familiales cohérentes et intégrées [Français](#)

Rec(95)6

on the application of the European Convention on recognition and enforcement of decisions concerning custody of children and on restoration of custody of children [English](#)
= sur l'application de la Convention européenne sur la reconnaissance et l'exécution des décisions en matière de garde des enfants et le rétablissement de la garde des enfants [Français](#)

Rec(97)13

a tanúk megfélemlítése és a védelemhez való jog [Magyar](#)
= concerning intimidation of witnesses and the rights of defence [English](#)
= sur l'intimidation des témoins et les droits de la défense [Français](#)

Rec(97)19

az erőszak megjelenítéséről az elektronikus médiában *(az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre)*
= on the portrayal of violence in the electronic media [English](#)
= sur la représentation de la violence dans les médias électroniques [Français](#)

Rec(98)1

on family mediation [English](#)
= sur la médiation familiale [Français](#)

Rec(98)8

on children's participation in family and social life [English](#)
= sur la participation des enfants à la vie familiale et sociale [Français](#)

Rec(99)7

on the application of the European Convention on Recognition and Enforcement of Decisions concerning Custody of Children and on Restoration of Custody of Children [English](#)
= sur l'application de la Convention européenne sur la reconnaissance et l'exécution des décisions en matière de garde des enfants et de rétablissement de la garde des enfants [Français](#)

Rec(2000)4

a roma/cigány gyerekek oktatásáról [Magyar](#)
= on the education of Roma/Gypsy children in Europe [English](#)
= sur l'éducation des enfants roms/tsiganes en Europe [Français](#)

Rec(2000)11

on action against trafficking in human beings for the purpose of sexual exploitation [English](#)

= sur la lutte contre la traite des êtres humains aux fins d'exploitation sexuelle [Français](#)

[Rec\(2000\)20](#)

on the role of early psychosocial intervention in the prevention of criminality [English](#)

= sur le rôle de l'intervention psychosociale précoce dans la prévention des comportements criminels

[Français](#)

[Rec\(2001\)16](#)

a gyermekek szexuális kizsákmányolással szembeni védelméről [Magyar](#)

= on the protection of children against sexual exploitation [English](#)

= sur la protection des enfants contre l'exploitation sexuelle [Français](#)

[Rec\(2002\)5](#)

a nők erőszakkal szembeni védelméről [Magyar](#)

= on the protection of women against violence [English](#)

= sur la protection des femmes contre la violence [Français](#)

[Rec\(2002\)8](#)

on child day-care [English](#)

= sur l'accueil de jour des enfants [Français](#)

[Rec\(2002\)12](#)

a demokratikus társadalomismeret oktatásáról [Magyar](#)

= on education for democratic citizenship [English](#)

= relative à l'éducation à la citoyenneté démocratique [Français](#)

Rec(2003)6

on improving physical education and sport for children and young people in all European countries

[English](#)

= pour améliorer l'accès à l'éducation physique et au sport des enfants et des jeunes dans tous les pays

européens [Français](#)

Rec(2003)20

concerning new ways of dealing with juvenile delinquency and the role of juvenile justice [English](#)

= concernant les nouveaux modes de traitement de la délinquance juvénile et le rôle de la justice des

mineurs [Français](#)

Rec(2004)13

a fiatalok helyi és regionális közéletben való részvételéről [Magyar](#)

= on the participation of young people in local and regional life [English](#)

= relative à la participation des jeunes à la vie locale et régionale [Français](#)

Rec(2005)5

a gyermekintézményben élő gyermekek jogairól (*az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre*)

= on the rights of children living in residential institutions [English](#)

= relative aux droits des enfants vivant en institution [Français](#)

Rec(2006)1

[on](#) the role of national youth councils in youth policy development [English](#)

= sur le rôle des conseils nationaux de jeunesse dans le développement des politiques de jeunesse [Français](#)

Rec(2006)5

az Európa Tanács Akciótervéről, amely a fogyatékos emberek jogainak érvényesítését, társadalomban való teljes körű részvételük előmozdítását segíti elő a fogyatékos emberek életminőségének javításával Európában a 2006-2015 közötti időszakban [Magyar](#)

= on the Council of Europe Action Plan to promote the rights and full participation of people with disabilities in society: improving the quality of life of people with disabilities in Europe 2006-2015 [English](#)

= sur le Plan d'action du Conseil de l'Europe pour la promotion des droits et de la pleine participation des personnes handicapées à la société : améliorer la qualité de vie des personnes handicapées en Europe 2006-2015 [Français](#)

Rec(2006)12

a gyermekek felelős részvételéről az információ és a kommunikáció modern világában [Magyar](#)

= on empowering children in the new information and communications environment [English](#)

= sur la responsabilisation et l'autonomisation des enfants dans le nouvel environnement de l'information et de la communication [Français](#)

Rec(2006)19

a pozitív szülői magatartást támogató politikáról *(az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre)*

= on policy to support positive parenting [English](#)

= relative aux politiques visant à soutenir une parentalité positive [Français](#)

Rec(2007)9

on life projects for unaccompanied migrant minors [English](#)

= sur les projets de vie en faveur des mineurs migrants non accompagnés [Français](#)

Rec(2007)13

on gender mainstreaming in education [English](#)

= relative à l'approche intégrée de l'égalité entre les femmes et les hommes dans l'éducation [Français](#)

Rec(2008)4

a bevándorló szülőktől származó és bevándorló háttérrel rendelkező gyermekek beilleszkedésének előmozdítása érdekében [Magyar](#)

= on strengthening the integration of children of migrants and of immigrant background [English](#)

= relative à la promotion de l'intégration des enfants de migrants ou issus de l'immigration [Français](#)

Rec(2008)6

on measures to promote the respect for freedom of expression and information with regard to Internet filters [English](#)

= sur les mesures visant à promouvoir le respect de la liberté d'expression et d'information au regard des filtres internet [Français](#)

Rec(2008)11

on the European Rules for juvenile offenders subject to sanctions or measures [English](#)

= sur les Règles européennes pour les délinquants mineurs faisant l'objet de sanctions ou de mesures [Français](#)

Határozatok

Res(70)15

Social protection of unmarried mothers and their children [English](#)
= sur la protection sociale des mères célibataires et de leurs enfants [Français](#)

Res(70)35

School education for the children of migrant workers [English](#)
= Scolarisation des enfants des travailleurs migrants [Français](#)

Res(76)6

containing recommendations to governments on prevention of accidents in childhood [English](#)
= contenant des recommandations aux gouvernements sur la prévention des accidents survenant aux enfants [Français](#)

Res(77)13

a házasságban született gyermekek állampolgárságáról (*az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre*)
= on the nationality of children born in wedlock [English](#)
= concernant la nationalité des enfants nés dans le mariage [Français](#)

Res(77)33

on placement of children [English](#)
= sur le placement des enfants [Français](#)

Res(78)61

on the role of the psychologist as a member of a medical team caring for parents, children and adolescents [English](#)
= sur le rôle du psychologue dans l'équipe médicale s'occupant des parents, des enfants et des adolescents [Français](#)

ResAP(2005)1

on safeguarding adults and children with disabilities against abuse [English](#)
= sur la protection des adultes et enfants handicapés contre les abus [Français](#)

ResAP(2007)4

on the education and social inclusion of children and young people with autism spectrum disorders [English](#)
= sur l'éducation et l'intégration sociale des enfants et des jeunes atteints de troubles du spectre autistique [Français](#)

Parlamenti Közgyűlés

Ajánlások

Rec 194 (1959)

Nationality of children of stateless persons [English](#)

= Nationalité des enfants d'apatrides [Français](#)

Rec 874 (1979)

European Charter on the rights of the child [English](#)

= Charte européenne des droits de l'enfant [Français](#)

Rec 963 (1983)

on cultural and educational means of reducing violence [English](#)

= Moyens culturels et éducatifs de réduire la violence [Français](#)

Rec 1065 (1987)

on the traffic in children and other forms of child exploitation [English](#)

= Traite et autres formes d'exploitation des enfants [Français](#)

Rec 1071 (1988)

Child welfare – providing institutional care for infants and children [English](#)

= Protection de l'enfance - accueil de l'enfance et de la petite enfance [Français](#)

Rec 1121 (1990)

on the rights of children [English](#)

= Droits des enfants [Français](#)

Rec 1281 (1995)

Gender equality in education [English](#)

= Egalité des sexes dans le domaine de l'éducation [Français](#)

Rec 1286 (1996)

Európai stratégia a gyermekekért (*az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre*)

= European strategy for children [English](#)

= Stratégie européenne pour les enfants [Français](#)

Rec 1336 (1997)

Combating child labour exploitation as a matter of priority [English](#)

= Priorité dans la lutte contre l'exploitation du travail des enfants [Français](#)

Rec 1371 (1998)

on abuse and neglect of children [English](#)

= Mauvais traitements infligés aux enfants [Français](#)

Rec 1398 (1999)

Situation of children in Albania [English](#)

= Situation des enfants en Albanie [Français](#)

Rec 1443 (2000)

International adoption: respecting children's rights [English](#)

= Pour un respect des droits de l'enfant dans l'adoption internationale [Français](#)

Rec 1450 (2000)

A nők elleni erőszak Európában [Magyar](#)
= Violence against women in Europe [English](#)
= Violence à l'encontre des femmes en Europe [Français](#)

Rec 1460 (2000)

on setting up a European ombudsman for children [English](#)
= Institution d'un médiateur (ombudsman) européen pour l'enfance [Français](#)

Rec 1501 (2001)

Parents' and teachers' responsibilities in children's education [English](#)
= Responsabilité des parents et des enseignants dans l'éducation des enfants [Français](#)

Rec 1523(2001)

Domestic slavery [English](#)
= Esclavage domestique [Français](#)

Rec 1526 (2001)

A campaign against trafficking in children to put a stop to the east European route: the example of Moldova [English](#)
= Une campagne contre le trafic des mineurs pour désamorcer la filière de l'Est: le cas de la Moldova [Français](#)

Rec 1532 (2001)

A dynamic social policy for children and adolescents in towns and cities [English](#)
= Une politique sociale dynamique en faveur des enfants et adolescents en milieu urbain [Français](#)

Rec 1545 (2002)

Campaign against trafficking in women [English](#)
= Campagne contre la traite des femmes [Français](#)

Rec 1551 (2002)

On building a 21st century society with and for children: follow-up to the European strategy for children (Rec 1286 (1996)) [English](#)
= Construire au XXIème siècle une société avec et pour les enfants: suivi de la Stratégie européenne pour les enfants (Recommandation 1286 (1996)) [Français](#)

Rec 1555 (2002)

Image of women in the media [English](#)
= Image des femmes dans les médias [Français](#)

Rec 1561 (2002)

Situation of children living in post-conflict zones in the Balkans [English](#)
= Situation des enfants vivant dans des zones d'après-conflits dans les Balkans [Français](#)

Rec 1562 (2002)

Controlling the diagnosis and treatment of hyperactive children in Europe [English](#)
= Contrôler le diagnostic et le traitement des enfants hyperactifs en Europe [Français](#)

Rec 1596 (2003)

on the situation of young migrants in Europe [English](#)
= La situation des jeunes migrants en Europe [Français](#)

Rec 1601 (2003)

Improving the lot of abandoned children in institutions [English](#)
= Amélioration du sort des enfants abandonnés en institutions [Français](#)

Rec 1632 (2003)

Teenagers in distress: a social and health-based approach to youth malaise [English](#)
= Adolescence en détresse : une approche sociale et sanitaire du mal-être des jeunes [Français](#)

Rec 1666 (2004)

A gyermekkel szemben alkalmazott testi fenyítés Európa-szerte történő megtiltásáról [Magyar](#)
= on a Europe-wide ban on corporal punishment of children [English](#)
= Interdire le châtement corporel des enfants en Europe [Français](#)

Rec 1698 (2005)

on the rights of children in institutions: follow up to Recommendation 1601 (2003) of the Parliamentary Assembly [English](#)
= Les droits des enfants en institutions: un suivi à la Recommandation 1601 (2003) de l'Assemblée parlementaire [Français](#)

Rec 1703 (2005)

Protection and assistance for separated children seeking asylum [English](#)
= Protection et assistance pour les enfants séparés demandeurs d'asile [Français](#)

Rec 1723 (2005)

Forced marriages and child marriages [English](#)
= Mariages forcés et mariages d'enfants [Français](#)

Rec 1750 (2006)

Education for balanced development in school [English](#)
= Education pour le développement équilibré à l'école [Français](#)

Rec 1778 (2007)

Gyermekáldozatok: az erőszak, a kizsákmányolás és a rossz bánásmód minden formájának megszüntetése *(az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre)*
= Child victims: stamping out all forms of violence, exploitation and abuse [English](#)
= Enfants victimes: éradiquons toutes les formes de violence, d'exploitation et d'abus [Français](#)

Rec 1828 (2008)

Disappearance of newborn babies for illegal adoption in Europe [English](#)
= Disparition de nouveau-nés aux fins d'adoption illégale en Europe [Français](#)

Rec 1844 (2008)

on refreshing the youth agenda of the Council of Europe [English](#)
= Actualiser l'agenda du Conseil de l'Europe en matière de jeunesse [Français](#)

Rec 1849 (2008)

For the promotion of a culture of democracy and human rights through teacher education [English](#)
= Pour la promotion d'une culture de la démocratie et des droits de l'homme par l'éducation des enseignants [Français](#)

Rec 1861 (2009)

Femicides [English](#)
= Féminicides [Français](#)

Rec 1864 (2009)

on promoting the participation of children in decisions concerning them [English](#)
= Promouvoir la participation des enfants aux décisions qui les concernent [Français](#)

Rec 1868 (2009)

Action to combat gender-based human rights violations, including the abduction of women and girls

[English](#)

= Agir pour combattre les violations des droits de la personne humaine fondées sur le sexe, y compris les enlèvements de femmes et de filles [Français](#)

Rec 1872 (2009)

The rights of today's girls – the rights of tomorrow's women [English](#)

= Les droits des filles d'aujourd'hui : les droits des femmes de demain [Français](#)

Rec 1882 (2009)

The promotion of Internet and online media services appropriate for minors [English](#)

= La promotion de services de médias en ligne et sur internet adaptés aux mineurs [Français](#)

Határozatok

Res 1099 (1996)

on the sexual exploitation of children [English](#)

= Exploitation sexuelle des enfants [Français](#)

Res 1215 (2000)

Campaign against the enlistment of child soldiers and their participation in armed conflicts [English](#)

= Campagne contre le recrutement des enfants soldats et leur participation à des conflits armés [Français](#)

Res 1291 (2002)

International abduction of children by one of the parents [English](#)

= L'enlèvement international d'un enfant par l'un des parents [Français](#)

Res 1307 (2002)

Sexual exploitation of children: zero tolerance [English](#)

= Exploitation sexuelle des enfants: tolérance zéro [Français](#)

Res 1468 (2002)

Forced marriages and child marriages [English](#)

= Mariages forcés et mariages d'enfants [Français](#)

Res 1530 (1996)

On child victims: stamping out all forms of violence, exploitation and abuse [English](#)

= Enfants victimes: éradiquons toutes les formes de violence, d'exploitation et d'abus [Français](#)

Res 1537(2001)

A future for children infected with HIV/Aids and Aids orphans [English](#)

= Un avenir pour les enfants atteints par le VIH/sida et les orphelins du sida [Français](#)

Res 1587 (2007)

Situation of children living in post-conflict zones in the Balkans [English](#)

= Situation des enfants vivant dans des zones d'après-conflits dans les Balkans [Français](#)

Res 1608 (2008)

Child and teenage suicide in Europe: A serious public-health issue [English](#)

= Le suicide des enfants et des adolescents en Europe: un grave problème de santé publique [Français](#)

Res 1624 (2008)

Preventing the first form of violence against children: abandonment at birth [English](#)

= Prévenir la première des violences faites aux enfants: l'abandon à la naissance [Français](#)

Res 1630 (2008)

on refreshing the youth agenda of the Council of Europe [English](#)

= Actualiser l'agenda du Conseil de l'Europe en matière de jeunesse [Français](#)

Res 1662 (2009)

Action to combat gender-based human rights violations, including the abduction of women and girls [English](#)

= Agir pour combattre les violations des droits de la personne humaine fondées sur le sexe, y compris les enlèvements de femmes et de filles [Français](#)

Res 1669 (2009)

The rights of today's girls – the rights of tomorrow's women [English](#)

= [Les droits des filles d'aujourd'hui : les droits des femmes de demain](#) Français

Az Európa Tanács Helyi és Regionális Önkormányzatok Kongresszusának dokumentumai

Ajánlások

Rec 53 (1999)

on politics for deprived children / adolescents and family [English](#)

= les politiques pour les enfants/adolescents déshérités et les familles [Français](#)

Rec 59 (1999)

on "Europe 2000 youth participation: the role of young people as citizens" [English](#)

= sur « Europe 2000 - la participation des jeunes : une jeunesse citoyenne » (*az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre*)

Rec 128 (2003)

on the revised European Charter on the participation of the young people in local and regional life

[English](#)

= la Charte européenne révisée de la participation des jeunes à la vie locale et régionale [Français](#)

Rec 135 (2003)

on local partnerships for preventing and combating violence at schools [English](#)

= sur les partenariats locaux pour la prévention et la lutte contre la violence à l'école [Français](#)

Rec 198 (2006)

On promoting an entrepreneurial spirit among young people in Europe's regions [English](#)

= La promotion de l'esprit d'entreprise chez les jeunes dans les régions d'Europe [Français](#)

Rec 208 (2007)

on access to public spaces and amenities for people with disabilities [English](#)

= L'accès des personnes handicapées aux infrastructures et espaces publics [Français](#)

Rec 241 (2006)

Child in the city [English](#)

= L'enfant dans la ville [Français](#)

Rec 253 (2008)

The social reintegration of children living and/or working on the streets [English](#)

= La réinsertion sociale des enfants vivant et/ou travaillant dans la rue [Français](#)

Rec 272 (2009)

Preventing violence against children [English](#)

= Prévenir la violence à l'égard des enfants [Français](#)

Határozatok

Res 43 (1997)

on opening up Europe to the young: towns and regions in action *(az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre)*

= sur "Ouvrir l'Europe à tous les jeunes : villes et régions en action" *(az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre)*

Res 74 (1999)

on policies for deprived children/adolescents and families [English](#)

= sur les politiques pour les enfants/adolescents déshérités et les familles *(az ET központban nyomtatva áll rendelkezésre)*

Res 78 (1999)

on Europe 2000 youth participation: the role of young people as citizens [English](#)

= Europe 2000 - la participation des jeunes: une jeunesse citoyenne [Français](#)

Res 152 (2003)

on the Revised European Charter on the participation of young people in local and regional life [English](#)

= sur les stations de radio et de télévision locales en Europe [Français](#)

Res 160 (2003)

on local partnership for preventing and combating violence at school [English](#)

= sur les partenariats locaux pour la prévention et la lutte contre la violence à l'école [Français](#)

Res 207 (2006)

on young people and new information and communication technologies: a new opportunity for local democracy [English](#)

= Jeunesse et nouvelles technologies de l'information et de la communication : une nouvelle chance pour la démocratie locale [Français](#)

Res 221 (2006)

on promoting an entrepreneurial spirit among young people in Europe's regions [English](#)

= La promotion de l'esprit d'entreprise chez les jeunes dans les régions d'Europe [Français](#)

Res 258 (2008)

on the child in the city [English](#)

= L'enfant dans la ville [Français](#)

Az Emberi Jogok Európai Bíróságának gyermekéről szóló jogeseteiből

A. kontra Egyesült Királyság (Judgement of 23 September 1998, Application No. 25599/94)
Magyarul ld. Európai Emberi Jogi Döntvénytár / 4
[English/Français](#)


Costello-Roberts kontra Egyesült Királyság (Judgement of 25 March 1993, Application No. 13134/87)
Magyarul In: Vincent Berger: Az Emberi Jogok Európai Bíróságának Joggyakorlata 10. ügy
[English](#)

Covezzi et Morselli c. Italy (Judgement of 9 May 2003, Application No. 52763/99)
[Français](#)


D. H és mások kontra Csehország (Judgement of 13 November 2007, Application No. 57325/00)
Magyarul ld. Fundamentum 2009 / 2.
[English](#)

E. és mások kontra Egyesült Királyság (Judgement of 8 July 1997 and 26 November 2002, Application No. 33218/96)
Magyarul In: Fundamentum 2003 / 2.
[English](#)

M.C. v. Bulgaria (Judgement of 4 December 2003, Application No. 39272/98)
[English](#)
[Français](#)

Nowacka v. Sweden (Decision of 13 March 1989, Application No. 12805/87)
English / Français 

Okkalt v. Turkey (Judgement of 12 October 2006, Application No. 52067/99)
[English](#)
[Français](#)


Seven individuals v. Sweden (Decision of 13 May 1982, Application No. 8811/79)
English / Français 

Siliadin kontra Franciaország (Judgement of 26 July 2005, Application No. 73316/01)
Magyarul In: Fundamentum 2006/ 2.
[English](#)
[Français](#)

Stubbings és mások kontra Egyesült Királyság (Judgement of 22 October 1996, Application No. 22083/93)
Magyarul In: Bírósági Határozatok 97/6.
[English](#)

T.P. and K.M v. the United Kingdom (Judgement of 10 May 2001, Application No. 28945/95)
[English](#)
[Français](#)

Tyrer kontra Egyesült Királyság (Judgement of 25 April 1978, Application No. 5856/72)
Magyarul In: Vincent Berger: Az Emberi Jogok Európai Bíróságának Joggyakorlata: 9. ügy
[English](#)
[Français](#)

Warwick v. the United Kingdom (Commission report of 18 July 1986, Application No. 9471/81)
English 

X et Y c. Austria (Decision of 8 May 1962, Application No. 900/60, judgment of 8 July 1987)
[Français](#)

X és Y kontra Hollandia (Judgement of 26 March 1985, Application No. 8978/80)
Magyarul In: Vincent Berger: Az Emberi Jogok Európai Bíróságának Joggyakorlata 125. ügy
[English](#) , [Français](#)

Z and Others v. the United Kingdom (Judgement of 10 May 2001, Application No. 29392/95)
[English](#) , [Français](#)

Egyéb Európa tanácsi dokumentumok

[Erőszak az iskolában](#). In: A városi bűnmegelőzés - Kézikönyv a helyi önkormányzatok számára

[A gyermekek védelme az erőszakkal szemben](#)

[A gyermekek és jogaik a polgári és a családi jogban](#)

[Küzdelem a gyermekek szexuális kizsákmányolása és szexuális bántalmazása ellen](#)

CRI(2007)7

A rasszizmus és Intolerancia Elleni Európai Bizottság 10. sz. általános ajánlása: a rasszizmus és a faji megkülönböztetés elleni küzdelemről az iskolai oktatásban [Magyar](#)

= ECRI General Policy Recommendation N°10: Combating racism and racial discrimination in and through school education [English](#)

= Recommandation de politique générale n° 10 de l'ECRI : Lutter contre le racisme et la discrimination raciale dans et à travers l'éducation scolaire [Français](#)

Európai Charta a Demokratikus és Erőszakmentes Iskoláról. (2004. július 16.) [Magyar](#)

= European Charter for Democratic Schools without Violence [English](#)

= Charte européenne pour une école démocratique sans violence [Français](#)

Az Európa Tanács kiadványaiból

Violence in schools: Awareness-raising, prevention, penalties. Strasbourg: Council of Europe, 1999. 84p. ISBN: 92-871-4075-8

= Violence à l'école: sensibilisation, prévention, répression. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 1998. 86p. ISBN: 92-871-4073-1.

/H.1.1/

Bullying in schools: European teachers' seminar. Bled, Slovenia, 16-19 April 1998. Strasbourg: Council of Europe, 1999. 60p. ISBN: 92-871-3752-8.

= Les brimades à l'école: Séminaire européen d'enseignants. Bled, Slovénie, 16-19 avril, 1998. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 1999. 50p. ISBN: 92-871-3750-1.

/H.1.1/

Violence Against Young Women in Europe: Seminar report. European Youth Centre Budapest 21-27 May 2001. / Ramberg, Ingrid. Strasbourg: Council of Europe, 2001. 187p. ISBN: 92-871-4834-1.

= La violence à l'égard des jeunes femmes en Europe: rapport du séminaire. Centre Européen de la Jeunesse, Budapest, 21-27 mai 2001. / Ramberg, Ingrid. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2001. 196p. ISBN: 92-871-5321-5.

/E.8/

Youth against violence: Seminar report, 15-21 October 2001 / Bryony L. Hoskins, Marie-Laure Lemineur. Budapest: Directorate of Youth and Sport, European Youth Centre, 2002. 88p. ISBN nélkül.

/I.2/

Urban crime prevention - A guide for local authorities. Strasbourg: Council of Europe, 2002. 50p. ISBN: 92-871-4943-7.

= La prévention de la criminalité urbaine - Un guide pour les pouvoirs locaux. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2002. 50p. ISBN: 92-871-4942-9.

/C.3.0/

Kompasz: Kézikönyv a fiatalok emberi jogi képzéséhez. Budapest: Mobilitás, 2004. 463 p. ISBN: 963-216-680-9.

= Compass: A Manual on Human Rights Education with Young People. Strasbourg: Council of Europe, 2002. 418p. ISBN: 92-871-4880-5.

= Reperes: Manuel pour la pratique de l'éducation aux droits de l'homme avec les jeunes. Strasbourg, Conseil de l'Europe, 2002. 455 p. ISBN: 92-871-4595-3.

/E.4/

Youth work with boys and young men as a means to prevent violence in everyday life / Titley, Gavan. Budapest: Directorate of Youth and Sport, European Youth Centre, 2003. 54p. ISBN: 92-871-5324-8.

/I.9/

Violence in schools - a challenge for the local community: Local partnership for preventing and combating violence in schools. Conference 2-4 December 2002. Strasbourg: Council of Europe, 2003. 93p. ISBN: 92-871-5326-4.

= Violence à l'école - un défi pour la communauté locale: partenariats locaux pour la prévention et la lutte contre la violence à l'école. Conférence du 2 au 4 décembre 2002. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2003. 99p. ISBN: 92-871-5325-6.

/H.1/

Learning from violence - the youth dimension = Apprendre de la violence - dimension jeunesse. Strasbourg: Council of Europe, 2003. 114p. ISBN: 92-871-5358-2.

/I.9/

Learning from violence: youth policy responses to everyday violence. Symposium report / Ramberg, Ingrid. Budapest: Directorate of Youth and Sport, European Youth Centre, 2003. 94p. ISBN: 92-871-5085-0.

/I.9/

Child sexual abuse in Europe / May-Chahal, Corinne; Herczog Mária. Strasbourg: Council of Europe, 2003. 246p. ISBN: 92-871-5118-0.

= L'abus sexuel des enfants en Europe / May-Chahal, Corinne; Herczog Mária. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2003. 283p. ISBN: 92-871-5334-5.

/G.6/

Faire face à la violence quotidienne en Europe – une approche intégrée. Rapport final. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2003. 133p.

Islamophobia and its consequences on young people: European Youth Centre Budapest, 1-6 June 2004. Seminar report / Ramberg, Ingrid. Budapest: Directorate of Youth and Sport, European Youth Centre, 2004. 122p. ISBN: 92-871-5673-5.

/I.9/

A fiatalok és az erőszak megelőzése: ifjúságpolitikai ajánlások / szerk. Titley, Gavan. Budapest: Ifjúsági és Sportigazgatóság, Európai Ifjúsági Központ 2005. 56p. ISBN: 92-871-5806-1 *4. fejezet: Erőszak az iskolában*

= Young people and violence prevention: youth policy recommendations / ed. Titley, Gavan. Budapest: Directorate of Youth and Sport, European Youth Centre, 2004. 51p. ISBN: 92-871-5619-0.

= Les jeunes et la prévention de la violence: recommandations politiques / rédigé par Titley, Gavan. Budapest: Direction de la jeunesse et du sport; Centre européen de la jeunesse et du sport, 2004. 58p. ISBN: 92-871-5620-4.

/I.9/

Protecting children against corporal punishment: awareness-raising campaigns / Sajkowska, Monika; Wojtasik, Lukasz. Strasbourg: Council of Europe, 2004. 84p. ISBN: 92-871-5551-8.

= Protéger les enfants contre les châtements corporels: campagne de sensibilisation / Sajkowska, Monika; Wojtasik, Lukasz. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2005. 92p. ISBN: 92-871-5683-2.

/G.6/

Violence reduction in schools - how to make a difference: A handbook. Strasbourg: Council of Europe, 2006. 119p. ISBN: 92-871-5870-3.

= Réduction de la violence à l'école: un guide pour le changement. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2006. 127p. ISBN: 92-871-5868-1.

/H.1.1/

The Internet literacy handbook. Strasbourg: Council of Europe, 2006. 87p. ISBN: 92-871-5939-4

= Manuel de maîtrise de l'Internet. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2006. 95p. ISBN: 92-871-5938-6;

/F. 9/

Eliminating corporal punishment: a human rights imperative for Europe's children. 2nd edition. Strasbourg: Council of Europe, 2007. 135p. ISBN: 92-871-6268-7.

= L'abolition des châtements corporels: un impératif pour les droits de l'enfant en Europe. 2e édition. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2007. 149p. ISBN: 92-871-5915-7; ISBN: 978-92-871-5915-1.

/E.6/

Views on positive parenting and non-violent upbringing. Strasbourg: Council of Europe, 2007. 103 p. ISBN: 978-92-871-6113-0
/G. 6/

Exploring Children's Rights: Nine short projects for primary level / Gollob, Rolf; Krapf, Peter. Strasbourg: Council of Europe, 2007. 93p. ISBN: 978-92-871-6089-8.
= Apprendre à connaître les droits de l'enfant: Neuf modules d'enseignement pour les classes du primaire / Gollob, Rolf; Krapf, Peter. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2009. 95p. ISBN: 978-92-871-6504-6
/H.1.1/

International justice for children. Strasbourg: Council of Europe, 2008. 154p. ISBN: 92-871-6534-3
/E.6/

Compasito: Manual on human rights education for children / Flowers, Nancy. Strasbourg: Council of Europe, 2007. 315 p. ISBN: 978-92-871-6369-1
= Repères, manuel pour la pratique de l'éducation aux droits de l'homme avec les enfants / Flowers, Nancy. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2008. 322p. ISBN: 978-92-871-6370-7
/E.4/

Eradicating violence against children. Strasbourg: Council of Europe, 2008. 135p. ISBN: 92-871-6432-2
= Halte à la violence à l'égard des enfants. Strasbourg: Conseil de l'Europe, 2009. 148p. ISBN 92-871-6465-0
/E.6/